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VOORZITTER : de heer G. Car-
doen 

— De interpellatie wordt gehouden 
om 15.00 uur. 

Interpellatie van de heer P. Van Gr-
embergen tot de heer H. Weckx, 
Vlaamse minister van Cultuur en 
Brusselse Aangelegenheden, over 
het toezicht op de naleving van het 
decreet inzake personeelsadverten-
ties 

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Van Grem-
bergen tot de heer Weckx, Vlaamse 
minister van Cultuur en Brusselse 
Aangelegenheden, over het toezicht 
op de naleving van het decreet inza-
ke personeelsadvertenties. 

De heer Van Grembergen heeft het 
woord. 

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister, collega's, u weet dat wij speci-
aal aandacht besteden aan taalge-
bonden materies en u deelt, gelukkig 
samen met een aantal andere parle-
mentsleden, onze bekommernis 
daaromtrent. 

De Vlaamse Raad keurde geruime 
tijd geleden een decreet goed dat an-
derstalige reclame in de pers van het 
Vlaamse Gewest moest verbieden. 
Toch merken we dat met dit decreet 
een loopje wordt genomen en dat de 
bepalingen niet worden nageleefd. 
Om na te gaan wat daarvan de oor-
zaak zou kunnen zijn, trad ik schrif- 

telijk in contact met een aantal be-
drijven en vroeg hen waarom ze in 
het Frans of - en vooral - in het En-
gels advertenties wilden plaatsen. Ik 
verwacht binnenkort meer antwoord 
op mijn brieven te ontvangen. Tot 
nu toe blijkt evenwel dat weinig be-
trokkenen de decreetgeving ter zake 
grondig kennen. Wat bedrijven be-
treft, ga ik er zodoende van uit dat 
voor hun onwetendheid enig begrip 
niet misplaatst is. Kranten daarente-
gen weten zeer goed dat er een de-
creet in dit verband bestaat, want 
toen het werd goedgekeurd, rees er 
immers heel wat protest omwille van 
het verlies aan inkomsten dat ze zou-
den lijden. Tegenover hen ben ik 
dan ook niet bereid me zo ruimden-
kend op te stellen. Mijnheer de mi-
nister, ik heb een aantal van de be-
doelde advertenties ter illustratie uit-
geknipt, maar ik vermoed dat u naar 
aanleiding van deze interpellatie zelf 
de vermelde feiten aan de werkelijk-
heid hebt laten toetsen. 

Het decreet voorziet tevens in een 
sanctie, een boete, in het geval van 
overtredingen. Is van die mogelijk-
heid al gebruik gemaakt ? Ik geloof 
het niet. Heeft de Vaste Commissie 
voor Taaltoezicht, mede-actor in het 
decreet, al enig initiatief genomen in 
die zin ? We kunnen aannemen dat 
het decreet van geen enkele waarde 
is, maar dat weiger ik te aanvaarden. 
Om het evenwel zin te geven, is het 
essentieel dat we erop toezien dat in 
de volgende weken en maanden met 
een zekere ernst de wettelijkheid 
van het decreet wordt bevestigd. 

Ik benader het probleem niet vanuit 
een vorm van paranoia, maar vanuit 
een gevoel dat we ons als een vol-
wassen gemeenschap moeten en 
kunnen gedragen. Denemarken, 
Noorwegen en Zweden vertonen te-
kenen van een zelfde soort gevoelig-
heid ten aanzien van hun taal ; 
Frankrijk doet dat ook, maar ze is er 
eerder op een imperialistische leest 
geschoeid. Soms heeft het overigens 
ook met taalzuiverheid te maken, of 
met een zeker puritanisme dat de 
Fransen enigszins wel siert en waar-
aan het ons al te dikwijls ontbreekt. 
Ik vraag vandaag alleen hoe de wet-
gevende en uitvoerende machten 
samen aan deze situatie iets kunnen 
doen. 

De voorzitter : De heer Van Nieu-
wenhuysen heeft het woord. 

De  heer L.  Van Nieuwenhuysen 
: 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, het bewuste decreet roept 
herinneringen op aan onze taalwet-
geving : op papier oogt het prachtig, 
maar het afdwingen van de bepalin-
gen laat absoluut te wensen over. De 
voorbeelden inzake de taalwetgeving 
zijn legio. Denk maar aan de MIVB, 
de OCMW-ziekenhuizen in Brussel, 
enzovoort. 

Hier gaat het evenwel om een heel 
specifiek punt. Ik beperk me daarom 
tot één advertentie, namelijk die van 
de VDAB waarbij deze instantie 
mensen recruteert voor een Japans 
bedrijf in Geel. De advertentie werd 
in het Engels opgesteld. 
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Van Nieuwenhuysen 

Het gaat om de niet-naleving van 
een Vlaams decreet door een 
Vlaamse openbare instelling. Bij die 
instelling is het blijkbaar nog niet 
goed doorgedrongen dat het Sep-
temberdecreet en de jongste uitbrei-
ding ervan, het decreet dat vorig jaar 
door de Vlaamse Raad is aangeno-
men, belangrijke decreten zijn. Ik 
weet dat er in het bedrijfsleven een 
aantal mensen zijn die de verplich-
ting om Nederlandstalige perso-
neelsadvertenties te plaatsen bela-
chelijk vinden. Voor ons is dit echter 
niet alleen een kwestie van trots en 
zelfrespect, wij vinden dit ook nodig 
voor het behoud van de maximale 
tewerkstellingskansen voor de Vla-
mingen. 

Het is op zich al hemeltergend dat 
uitgerekend de VDAB dit decreet 
overtreedt, maar een overtreding 
van een decreet met betrekking tot 
de sociale verhoudingen tussen 
werkgevers en werknemers grenst 
aan het ongehoorde. 

Hoe kunnen we respect afdwingen 
voor het Septemberdecreet in de be-
drijfswereld en bij de kranten als we 
niet eens kunnen bekomen dat onze 
eigen instellingen het naleven ? Ik 
heb zelf een klacht neergelegd bij de 
Vaste Commissie voor Taaltoezicht. 
Het gaat immers niet alleen om een 
overtreding van het Septemberde-
creet, maar ook onze taalwetgeving 
wordt geschonden want een over-
heidsinstelling vindt het nodig in 
Vlaanderen een andere taal dan het 
Nederlands te gebruiken. 

Mijnheer de minister, heeft men 
kunnen uitmaken wie uiteindelijk 
verantwoordelijk is voor deze speci-
fieke advertentie ? Zijn er sancties 
opgelegd ? Volgens mij kan men 
hier toch spreken van slechte wil. 
Zult u zelf klacht neerleggen tegen 
de VDAB wegens overtreding van 
de decreetgeving ? Hoe zult u de in-
houd bekendmaken van de jongste 
uitbreiding van het decreet met be-
trekking tot de personeelsadverten-
ties   ? Denkt u aan bepaalde cam- 

pagnes ? Ik neem aan dat het moei-
lijk is alle bedrijven aan te schrijven, 
maar men zou zich ten minste kun-
nen richten tot de firma's die zich 
bezighouden met de recrutering van 
personeel, tot kranten, enzovoort. Ik 
veronderstel dat u na dit incident 
toch wel iets zult ondernemen. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

Minister H. Weckx : Mijnheer de 
voorzitter, ik wens de heren Van 
Grembergen en Van Nieuwenhuy-
sen in de eerste plaats te zeggen dat 
ik mij verheug over de wijze waarop 
dit probleem aan de orde is gesteld. 

Ik ben van oordeel dat wij moeten 
afstappen van de vroeger gebruikte 
tactiek, waarbij men naar aanleiding 
van dergelijke incidenten nogal ge-
neigd was om alle communautaire 
registers open te trekken. Wij moe-
ten nu zoeken naar een efficiënte 
toepassing van onze decreten. 

Mijnheer Van Grembergen heeft 
een aantal landen uit de Europese 
Unie geciteerd. Vorige week was ik 
twee dagen in Bordeaux, naar aan-
leiding van de Raad van Ministers 
van Cultuur van de Europese Unie. 
Tot mijn groot genoegen en enigs-
zins tot mijn grote verwondering heb 
ik daar vastgesteld dat de Fransen -
wellicht onder druk van de Franse 
president zelf - het geweer van 
schouder hebben veranderd. Zij heb-
ben, gesteund door mijzelf en door 
nog enkele andere ministers van 
kleinere lidstaten, een sterk pleidooi 
gehouden voor de instandhouding 
van de verscheidenheid in Europa 
die te danken is aan talen. Nog geen 
zes maanden geleden hoorde ik mijn 
Franse collega Toubon ter gelegen-
heid van andere contacten nog zeg-
gen dat Frankrijk een initiatief zou 
nemen om in Europa nog slechts vijf 
werktalen te hanteren. U zult zich de 
discussie die we daarover in de 
Vlaamse Raad hebben gevoerd, nog 
wel herinneren. 

Ik denk dat dit signaal, dat voor een 
groot deel uitgaat van de Vlaamse 

Raad en van de Vlaamse regering, 
goed is begrepen. 

Het opkomen voor de taal en voor 
de taalzuiverheid is een item dat in 
Europa op dit ogenblik veel beter 
ligt dan enkele maanden geleden. 

Laten we nu even terugkomen op de 
concrete vragen van de interpellan-
ten. 

Mijnheer Van Grembergen, het aan-
tal overtredingen en de ter zake in-
gediende klachten bij de Vaste Com-
missie voor Taaltoezicht, betrof, de 
voorbije jaren, jaarlijks ongeveer 15 
dossiers. In de loop van 1994 liepen 
eveneens 15 klachten binnen, onder 
meer tegen de Engelstalige perso-
neelsadvertentie van de VDAB. In 
dit verband beklemtoon ik zonder 
meer dat in de eerste plaats onze 
eigen instellingen de decreten moe-
ten naleven. Hoewel ik niet de voog-
dijminister ben, zal ik in mijn hoeda-
nigheid als minister van Cultuur en 
vanuit mijn bekommernis voor de 
taalzorg, met de VDAB contact op-
nemen om hen om uitleg te vragen. 
Ik weet immers niet wie verantwoor-
delijk is voor de beslissing om een 
personeelsadvertentie in het Engels 
te plaatsen en hoe de idee tot stand 
is gekomen. Het feit dat het gebeur-
de, is hoe dan ook onaanvaardbaar. 

We kunnen niet terugvallen op sta-
tistische gegevens inzake overtredin-
gen en het ontbreekt ons zodoende 
aan een totaalbeeld van het pro-
bleem. De Vaste Commissie voor 
Taaltoezicht meldt ons enkel dat al 
geruime tijd zowat 12 tot 15 gevallen 
per jaar worden behandeld. Dit aan-
tal is in 1994 niet merkbaar toegeno-
men, hoewel het bewuste decreet in 
september van dat jaar werd gepu-
bliceerd. De geregistreerde klachten 
vormen dus hoogstwaarschijnlijk 
slechts het topje van de ijsberg. 
Ambtshalve stelt de Vaste Commis-
sie voor Taaltoezicht in bepaalde ge-
vallen overtredingen vast, maar deze 
betreffen een te verwaarlozen aantal 
feiten. Het uitgeoefende toezicht be-
straft hoe dan ook niet alle overtre- 
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dingen op de bepalingen van het 
taaldecreet. 

Om de uitvoering van het decreet 
systematisch te controleren en af te 
dwingen, beschikken we momenteel 
over een drietal middelen. 

Ten eerste is er de Nederlandstalige 
afdeling van de Vaste Commissie 
voor Taaltoezicht. Deze ressorteert 
onder de federale overheid, namelijk 
onder het departement Binnenland-
se Zaken. Dat is ook precies het 
punt waarvan de Franstaligen een in-
stitutioneel probleem maken. De 
werking van de afdeling wordt ter 
zake ten zeerste in vraag gesteld 
door het feit dat de Franse Gemeen-
schap de bevoegdheid van de Vaste 
Commissie voor Taaltoezicht betwist 
omdat het taaldecreet een gemeen-
schapsmaterie regelt en de commis-
sie een federaal orgaan is. Deze 
kwestie wordt binnen de Vaste Com-
missie voor Taaltoezicht aan Franse 
kant dan ook sterk uitgespeeld. De 
Nederlandstalige afdeling van de 
Vaste Commissie voor Taaltoezicht 
blijft op dit ogenblik dus nog in het 
ongewisse wat haar bevoegdheden 
betreft inzake het toezicht op de na-
leving van het decreet in zijn sinds 
vorig jaar gewijzigde vorm. Ze ver-
zoekt dan ook de Vlaamse Gemeen-
schap haar ter zake een duidelijke 
opdracht toe te schrijven om aan de 
intern geopperde betwistingen paal 
en perk te kunnen stellen. 

We hadden het er al eerder over dat 
het Overlegcomité hier eventueel 
uitsluitsel zou kunnen brengen, en 
desnoods moeten we het taaldecreet 
zelf maar wijzigen om verdere tegen-
kantingen te voorkomen. Als er zich 
geen oplossing aandient, zullen we 
nog lang in de grijze zone vertoeven. 
Toch mogen we niet uit het oog ver-
liezen dat het moeilijk is nu een ini-
tiatief in die zin te nemen. Er zijn 
immers nog drie annulatieverzoeken 
hangende bij het Arbitragehof. Het 
leek ons daarom voorlopig niet aan-
gewezen om het punt bij het Over-
legcomité van de federale regering, 

de gemeenschaps- en de gewestrege-
ringen aan te kaarten. 

Een tweede instrument is de afdeling 
Inspectie Werkgelegenheid van het 
ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap. Deze afdeling zal, meer dan in 
het verleden het geval was, moeten 
optreden om een betere naleving 
van dit decreet te waarborgen. 

In de diensten van de Vlaamse rege-
ring zijn momenteel interdeparte-
mentale voorbereidingen aan de 
gang om deze afdeling tot een ge-
schikt en efficiënt instrument om te 
vormen. Dat is zeer belangrijk 
omdat het ons eigen instrument zal 
zijn en er geen institutionele discus-
sies over bevoegdheden meer kun-
nen ontstaan. Een eerste stap daar-
toe is het informeren van de betrok-
ken inspecteurs omtrent hun precie-
ze taken, want daar wringt het 
schoentje evenzeer. 

Een derde instrument binnen de 
diensten van de Vlaamse regering is 
de cel Juridische Studies van de af-
deling Kanselarij in de administratie 
Kanselarij en Voorlichting, die ad-
vies verstrekt op vragen in verband 
met de toepassing van het taalde-
creet en het taalgebruik, zowel van 
interne als van externe diensten. 

Wij hebben dus wel verschillende 
mogelijkheden, maar ze bevinden 
zich nog in een embryonaal stadium. 
Er is een interdepartementale werk-
groep opgericht om deze zaken te 
versnellen. 

De heer Van Grembergen stelde 
voorts vragen over de oorzaken -
slechte wil of onwetendheid - van de 
niet-naleving van het taaldecreet en 
over de campagnes die wij eventueel 
kunnen voeren. 

Wij hebben, zoals de heer Van Gr-
embergen terecht zegt, een specifie-
ke opdracht inzake de naleving van 
een dergelijk belangrijk decreet door 
de eigen media. Ik moet u in alle 
openheid zeggen dat wij daarvoor 
nog niets hebben ondernomen. 

Het niet-naleven van het taaldecreet 
met betrekking tot personeelsadver-
tenties is zowel te wijten aan een ge-
brek aan informatie over het decreet 
als aan het bewust niet willen nale-
ven ervan. 

Een campagne om het decreet alge-
mene bekendheid te geven, werd in 
het verleden reeds gevoerd door de 
SERV. De heer Van Grembergen 
zal zich dat zeker herinneren omdat 
hij voldoende lang in het parlement 
aanwezig is. De SERV gaf jaren ge-
leden informatiebrochures uit ten 
behoeve van de belanghebbenden. 
Ook gebeurde de totstandkoming 
van het decreet - en van het voorstel 
van de heer Van Grembergen - met 
de medewerking van de SERV. De 
vakbonden en patroonsorganisaties 
kunnen evenwel nog een versterken-
de rol spelen in de toepassing van dit 
decreet, aangezien zij er het nauwst 
bij betrokken zijn. 

Voor een efficiënte naleving van het 
decreet dienen de belanghebbenden 
ook waakzaam te zijn op het terrein 
zelf en indien nodig moeten zij ook 
zelf klachten indienen. 

Tot slot geef ik nog even uitleg over 
de beroepen bij het Arbitragehof. 

Het is van het grootste belang de 
huidige toestand te kennen. 

Tegen het decreet van de Vlaamse 
Gemeenschap van 1 juni 1994 hou-
dende wijziging van het decreet van 
19 juli 1973 tot regeling van het ge-
bruik van de talen voor de sociale 
betrekkingen tussen de werkgevers 
en de werknemers zijn beroepen tot 
vernietiging ingediend door de Fran-
se gemeenschapsregering en door 
het College van de Franse Gemeen-
schapscommissie in Brussel die de-
cretale bevoegdheid heeft gekregen. 

De Vlaamse regering heeft op mijn 
voorstel op 19 januari 1995 een uit-
gebreide memorie van antwoord in-
gediend. 

Mijnheer de voorzitter, ik ben bereid 
die memorie van antwoord ter be- 
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Weckx 
schikking te stellen van de geïnteres-
seerde leden. 

Op 8 februari 1995 ontving de 
Vlaamse regering opnieuw een be-
roep tot vernietiging, dit keer vanwe-
ge de Raad van de Franse Gemeen-
schapscommissie van het Brussels 
Hoofdstedelijke Gewest. Rekening 
houdend met deze hangende annula-
tieberoepen lijkt het me niet verstan-
dig nu een grootscheepse informatie-
campagne op het getouw te zetten. 
We moeten in de eerste plaats het 
arrest van het Arbitragehof afwach-
ten om te voorkomen dat bepaalde 
zaken moeten worden ingetrokken 
of rechtgezet. De uitspraak is im-
mers van wezenlijk belang voor de 
toekomstige verhoudingen. Wat de 
Septemberdecreten betreft, zal de 
nieuwe rechtstreeks verkozen 
Vlaamse Raad de hele zaak opnieuw 
onder de loep moeten nemen. Dat 
zal overigens dienen te gebeuren 
tegen de achtergrond van het pro-
bleem als totaliteit. Ik verwacht in 
elk geval dat het arrest van het Arbi-
tragehof ons juridische argumenten 
aan de hand doet om de eigen regel-
geving tijdens de volgende zittings-
periode nog te verfijnen. 

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord. 

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de minister, ik wacht met be-
langstelling op de beloofde kopie 
van de memorie van antwoord, want 
daarin zullen we ongetwijfeld een 
aantal inhoudelijke benaderingen te-
rugvinden. 

Ik maak me geen illusies over een 
grootscheepse informatiecampagne, 
maar ik geloof dat het zinvoller zou 
zijn ons nu al tot, enerzijds, de poli-
tieke redactie en, anderzijds, de 
commerciële verantwoordelijken van 
de kranten te richten in dit verband. 
Vermoedelijk zullen de politieke re-
dacties al snel reageren op wat wij 
hen aan algemene beslommeringen 
voorleggen.    Daarover    groeit    in 

Vlaanderen immers al geruime tijd 
een gevoel van overeenstemming en 
ook zij moeten er hun verantwoor-
delijkheid in opnemen. 

De commerciële verantwoordelijken 
coördineren en bepalen het adver-
tentiebeleid bij een krant. Ik veron-
derstel dat ze sommige advertenties 
verwerpen omdat ze niet stroken 
met het beeld dat de krant van zich-
zelf wil ophangen of omdat ze oprui-
end kunnen zijn. 

Minister H. Weckx : Dat gebeurt he-
laas alsmaar minder. 

De heer P. Van Grembergen : Aan 
de voorzitter van de Vlaamse Raad, 
die tenslotte de waarde van de de-
creten moet helpen benadrukken, 
kunnen we vragen in naam van de 
Raad de kranten aan te schrijven. 
Het lijkt me bovendien uitermate 
wenselijk dat ook de Vlaamse rege-
ring haar verantwoordelijkheid op-
neemt in dit verband. Uiteindelijk 
besliste deze regering tot de uitvoe-
ring van het betrokken decreet en 
beschikt zij over de instrumenten om 
op de naleving ervan toe te zien. 

De voorzitter : De heer Van Nieu-
wenhuysen heeft het woord. 

De heer L. Van Nieuwenhuysen : 
Mijnheer de voorzitter, het zou mij 
ten zeerste interesseren ten gepaste 
tijde een afschrift te krijgen van de 
memorie van antwoord. 

Heeft de minister er enig idee van 
wanneer het Arbitragehof in dit ge-
ding een uitspraak zou doen ? 

Minister H. Weckx : Ik zal eerst ant-
woorden op de laatste vraag van de 
heer Van Nieuwenhuysen. Er is nog 
geen pleitdatum vastgesteld. Aange-
zien er echter nog een nieuwe zaak 
aan toegevoegd is, zijn de nieuwe pe-
riodes voor memorie van antwoord 
en wederantwoord beginnen lopen. 
Ik vrees dat er weinig kans is dat er 
nog vóór de zomervakantie zal wor-
den gepleit. Onze ervaring op dat 
vlak heeft ons geleerd realistisch te 

zijn. Wij rekenen op een uitspraak 
tegen het einde van het jaar. 

Ik ben bereid na te denken over de 
suggestie van de heer Van Grember-
gen in verband met de kranten. Het 
is natuurlijk vervelend onderrichtin-
gen te geven aan kranten - zowel 
aan de redactie als aan de commer-
cieel verantwoordelijken - en nadien 
gas te moeten terugnemen. Ik zal 
zeker niet vooruit lopen op de uit-
spraak van het Arbitragehof, in een 
rechtsstaat doet men dat niet, maar 
bij een vernietiging van de zaak door 
het Arbitragehof komen we natuur-
lijk in een onaangename situatie te-
recht. Dit moet ernstig worden over-
wogen. We kunnen misschien be-
paalde afspraken maken. Wij verde-
digen ons maximaal in de zaak die 
hangende is. 

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de minister, ik vind niet dat wij 
de kranten instructies moeten geven. 
Wij moeten de betrokken redacties 
er alleen op wijzen dat zij het de-
creet dat door de Vlaamse Raad is 
aangenomen, overtreden en dat zij 
daarvoor mede verantwoordelijk 
zijn. Ook de commercieel verant-
woordelijken kunnen worden gewe-
zen op deze medeverantwoordelijk-
heid. Dat is nog iets anders dan in-
structies geven. 

Minister H. Weckx : Mijnheer de 
voorzitter, zou dit initiatief dan niet 
best worden genomen door de 
Vlaamse Raad ? Het ging toch om 
een parlementair initiatief, een voor-
stel van decreet dat decreet is gewor-
den, hoewel niet unaniem. Ik herin-
ner mij dat onder meer de VLD 
moeilijk deed en zich bij de stem-
ming heeft onthouden. Misschien 
kan de voorzitter van de Vlaamse 
Raad zich in die zin tot de kranten 
wenden en de regering zal optreden 
via de vermelde instanties. 

De voorzitter : Mijnheer Van Grem-
bergen, beperkt u zich tot de kranten ? 
Er zijn toch ook heel wat weekbla-
den die anderstalige advertenties pu-
bliceren. 
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De heer P. Van Grembergen : Ik 
heb het over de media. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

— Het incident wordt gesloten  om 
15.30 uur. 
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